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Fire måneder efter den 
stiftende generalforsam-
ling holdt Brancheforenin-
gen for Industriel Teknik, 
Værktøj og Automation, 
BITVA, den 26. marts 
2015 sin første ordinære 
generalforsamling, hvor 
der også blev taget offi ciel, 
regnskabsmæssig afsked 
med de sammensluttede 
brancheforeninger ATT, 
BIA og VOV.

Af John Steenfeldt-Jensen

BITVA. Torsdag den 26. 
marts 2015 var der indkaldt 
til ordinær generalforsam-
ling i Brancheforeningen for 
Industriel Teknik, Værktøj 
og Automation, BITVA, på 
Brøndby Stadion. Inden ge-
neralforsamlingen var der 
et aktuelt og informativt 
foredrag af erhvervsjuridisk 
fagchef Sven Petersen fra 
Dansk Erhverv med titlen: 
”Har din brancheforening 
styr på konkurrencelov-
givningen”. Sven Petersen 
gav eksempler på forskel-
lige afgørelser fra Konkur-
rencestyrelsen, som både 
pålagde brancheforeninger 
og de enkelte virksomheds-
ansvarlige store bøder. Her 
er virkelig noget at være op-
mærksom på.

Tre hurtige 
generalforsamlinger
For at have formalia i orden 
startede man med tre hur-
tige generalforsamlinger i de 

fusionerende branchefor-
eninger ATT, BIA og VOV, 
hvor man godkendte den 
regnskabsmæssige lukning 
af disse foreninger. Herefter 
kunne man gå over til den 
ordinære generalforsamling 
i BITVA.

Strategiplan for 
2015 og 2016
Efter valg af foreningens 
sekretariatschef Michael 
Ostenfeld som dirigent af-
lagde formanden for BITVA 
Aage Dam beretning for pe-
rioden siden den stiftende 
generalforsamling i novem-
ber måned.

- Vi, i bestyrelsen, frem-
lagde på den stiftende ge-
neralforsamling en ganske 
ambitiøs plan for hvad vi 
ville med foreningen i frem-
tiden. Mange af de mål er 
vi allerede godt i gang med 
at nå, og vi har også lavet 
en strategiplan for 2015 og 
2016. 

Siden generalforsamlin-
gen i november 2014 har vi 
fået en sekretariatsaftale 
med Dansk Erhverv, som 

opfylder de krav, som vi 
havde stillet inden vi gik 
ind i forhandlingerne. Den 
indeholder bl.a. et tilskud 
på 150.000,- kr. eller man 
kunne også kalde det en ra-
bat til foreningen i de kom-
mende år, sagde Aage Dam. 

Aftale med 
AUTOMATIK & PROCES
- Vi har også underskrevet 
en aftale med fagbladet 
AUTOMATIK & PROCES, 
der giver foreningen et ikke 
uvæsentligt tilskud afhæn-
gig af annonceindtægterne 
samt en rigtig god rabat til 
medlemmerne på annon-
cerne. Der følger også nogle 
rigtige gode redaktionelle 
fordele for foreningen med. 
Endvidere har vi underskre-
vet en aftale med Ofi rs job-
univers, der indebærer, at en 
jobannonce bliver vist både 
på BITVA.dk, på Ofi r.dk og 
på et udvalg af branchespe-
cifi kke medier, samt at man 
som BITVA-medlem får en 
rabat på 10 % på annonce-
ring i Ofi r jobunivers.

Endelig har vi også under-
skrevet en aftale med Dan-
mark største kursusportal 
Kursuszonen, som bety-
der, at BITVA nu har nu 
sin egen kursusportal med 
over 10.000 kurser. Por-
talen opdateres løbende af 
Kursuszonen, og her lægges 
også alle BITVAs egne kur-
ser ind, fortsatte Aage Dam. 

Statistik, golf 
og hjemmeside
- Et nyt tiltag er en trend-
statistik, der kan give med-
lemsvirksomhederne en 
fornemmelse af, hvordan 
de ligger i forhold til den 
generelle markedstrend. 
Trendstatistikken er ikke 
produktrelateret, men er 
blot et hint om, hvilken vej 
branchens bevæger sig. Der 
er også kommet gang i ny-
hedsmailene, som er koblet 
op på BITVAs hjemmeside. 

På den sociale front var der 
sidste år usikkerhed, om 
VOVs golfdag ville fortsætte 
i BITVAs regi. Takket være 
to af vores seniormedlem-
mer: Bent Olsen og Thor-

kild Holmgaard fortsætter 
den gode tradition med en 
BITVA Golfdag den 21. 
august 2015.

Vi gik i luften med hjem-
mesiden få dage inden den 
stiftende generalforsamling 
i november, og har siden haft 
cirka 3.000 besøgende pr. 
måned. Vi havde ikke reg-

net med, at der ville være 
så mange besøgende. Vi 
kan se, at det hovedsagelig 
er medlemmernes kunder 
samt studerende, der benyt-
ter hjemmesiden, fortalte 
Aage Dam.

Møde med klima- 
og energiministeren
- Organisationsmæssigt 
har Kristian Løftgaard og 
jeg haft et møde med for-
manden og næstformanden 
i Dansk Værtøjsmaskinfor-
handler Forening, DVF i 
slutningen af sidste år. Et 
møde, som foregik i en god 
ånd. Om der kommer mere 
samarbejde, må tiden vise, 
men det er oplagt at arbejde 
sammen på messeområ-
det, og her tænkes især på 
værktøjsmaskinemessen i 
Odense. 

På den politiske front er 
der også sket en del. Jeg har 
deltaget i en rundbordsam-
tale med klima- og energi-
minister Rasmus Helveg 
Petersen, hvor jeg overfor 
ministeren bragte følgende 
i spil: 

Vigtigheden af uddan-
nelse af de unge i branchens 
fag og videreuddannelse af 
eksisterende medarbejder 
for at kunne løfte automa-
tiseringsprocessen og give 
energiforbedringer i især de 
små og mellemstore virk-
somheder, SMV. 

Problematikken i at man 
ikke kan udnytte procesvar-
me til opvarmning, men at 
det i stedet udløser en afgift 
til virksomheden. 

Påpegning af, at et løft af 
SMV-segmentet inden for 
automatisering vil styrke 
energiregnskabet, samtidig 
med at det forbedrer kon-
kurrenceevnen.

 
Rundbordssamtale 
om uddannelse
- Senest har jeg deltaget i en 
rundbordsamtale med ud-
dannelses- og forskningsmi-
nister Sofi e Carsten Nielsen 
og rektorerne fra landets 
universiteter, professions-
højskolerne og erhvervsaka-
demierne. Her talte vi om, at 
Danmark fortsat skal være 
et produktionsland. Dette 
er man efterhånden nået 
frem til, selv om man en 
del år var overbevist om at 
vi udelukkende skulle leve 
af service. På en nylig afholdt 
konference om fremtidens 
produktion med indlæg fra 
bl.a. OECD og Harward 
Business School fremgik 
det klart, at forudsætningen 
for produktion i Danmark 
er automatisering. Dette er 
naturligvis et rigtig godt ud-

BITVA-generalforsamling:

Nu er det hele på plads og i orden
Cirka 80 af foreningens medlemsvirk-
somheder var repræsenteret på gene-
ralforsamlingen.

Erhvervsjuridisk fagchef Sven Petersen fra Dansk Erhverv talte aktuelt 
og informativt om konkurrencelovgivningen og dens mange faldgruber.

BITVAs formand Aage Dam afl agde beretning.

Ambitiøs plan for 
foreningens fremtid.

Første ordinære 
generalforsamling.
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gangspunkt for os som tek-
niske leverandører. Jeg tror, 
at hvis vi skal have de små og 
mellemstore virksomheder 
med på automatiseringen, 
så er det vigtigt, at vi kan 
gå ud og sparre med dem. 
Dette kræver naturligvis, 
at vi har - og fortsat kan få 
- nogle meget kompetente 
medarbejder. Dette var der 
meget forståelse for, og det 
bliver spændene at se den 
videre udvikling af dette, 
sagde Aage Dam. 

BITVAs fremtidige 
udvikling
- BITVA er også blevet lo-
vet en bestyrelsesplads i 
Dansk  Erhverv, som også 
er en vigtig brik i det politi-
ske spil og tilgangen til yder-
ligere ressourcer i Dansk 
Erhverv, sagde Aage Dam 
og fortsatte: - Bestyrelsen 
havde i januar et udvidet 
bestyrelsesmøde, hvor vi 
lagde strategien for BIT-
VAs fremtidige udvikling. 
Strategirapporten er delt op 
i underpunkter, som jeg kort 
vil gennemgå:

 
Kommunikation
og synlighed 
BITVA skal arbejde for at 
styrke viden om og interes-
sen for brancheforeningen 
ved synlighed og kommu-
nikation af, hvilke fordele, 
viden og muligheder der er 
for medlemmerne. Derfor 
er strategien at synliggøre 
BITVA som en dynamisk 
og moderne brancheorga-
nisation. Målet i 2015 er 
at udbrede kendskabet til 
BITVA inden for branche-
foreningen og i relation til 
interessenterne og poten-
tielle medlemmer. 

Uddannelse 
BITVA ´s medlemmer skal 
forberede sig til en mere 
global konkurrence, og i den 
sammenhæng bliver viden 
stadig vigtigere. Bestyrel-
sen vil gerne kunne bidrage 
til, at foreningen stiller de 
nødvendige kompetence-
mæssige forudsætninger til 
rådighed ved at spørge med-
lemmerne om deres behov 
for viden og inspiration på 
såvel leder- som medarbej-
derniveau. 

Strategien er, at øge 

BITVAs synlighed som en 
moderne og fremadrettet 
organisation ved at være 
på forkant med det viden-
behov, som medlemmerne 
måtte have og få i fremtiden. 

Bestyrelsen ønsker i 2015 
at undersøge en række mu-
ligheder med henblik på ud-
dannelse af både ledere og 
medarbejdere inden for de 
enkelte fagområder. 

Det sociale og faglige 
netværk i BITVA 
Bestyrelsen ønsker, at fl est 
mulige medlemsvirksom-

heder får glæde af BITVA 
– medlemskabet. Derfor 
ønsker bestyrelsen også at 
styrke det sociale og faglige 
netværk i BITVA, og at fl est 
mulige deltager aktivt i for-
eningens sociale og faglige 
liv. 

Der var ikke spørgsmål 
eller bemærkninger til års-
beretning, hvorfor denne 
herefter blev betragtet som 
godkendt. 

Hurtigt videre
Det næste punkt på dagsor-
denen var ’Fremlæggelse af 

sidste års reviderede regn-
skab’, men da foreningen er 
nystartet, var der ikke noget 
regnskab for 2014. ’Forelæg-
gelse af budget samt forslag 
til indskud og kontingent’ 
var blevet vedtaget på den 
stiftende generalforsamling 
i november 2014, hvorfor 
dette punkt også hurtigt 
var overstået. 

Alle valg af bestyrelses-
medlemmer, suppleanter, 
medlemmer til etisk nævn 
samt revisor var sket på den 
stiftende generalforsamling 
i november 2014, hvorfor 

der ikke var nyvalg.Da der 
hverken var indkommet 
forslag fra bestyrelsen eller 
fra medlemmerne og ingen 
ønskede ordet til ’Eventu-
elt’, var generalforsamlingen 
afsluttet.

Magten i det 
politiske system
Efter en pause var det igen 
tid til et foredrag, denne 
gang af den politiske kom-
mentator Søs Marie Serup, 
der talte om ”Demokrati, 
spin og kommentariatet”. 
Søs Marie Serup, der tidli-
gere har været rådgiver for 
Anders Fogh Rasmussen 
og Lars Løkke Rasmussen 

og chefrådgiver for partiet 
Venstre hold et veloplagt og 
humoristisk foredrag om, 
hvem der har magten i det 
politiske system. Ingen var 
efter foredraget i tvivl om, 
at det uden sammenligning 
er embedsværket og ikke 
politikerne, der sætter dags-
ordenen – hvilket ikke kom 
som nogen overraskelse.

Som afslutning på dagen 
var der møder i de forskellige 
faggrupper, og projektchef 
Mona Jakobsen, MCH Mes-
secenter Herning, fortalte 
om den kommende HI 15 – 
messe i september måned, 
inden der var middag for alle 
mødedeltagerne.
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BITVAs samlede bestyrelse samt dirigenten sekretariatschef Michael Ostenfeld.

Politisk kommenta-
tor Søs Marie Serup, 
der talte veloplagt 
og humoristisk om, 
hvem der har mag-
ten i det politiske 
system. Ingen var 
efter foredraget i 
tvivl om, at det uden 
sammenligning er 
embedsværket og 
ikke politikerne.

BITVA har nu sin egen 
kursusportal.


